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Összefoglalás 

Véleményem szerint juhtenyészetekben lévő anyajuhok száma csökkenő tendenciát mutatott a 

kutatásaim során, miközben sokkal inkább növekvő irány lenne az indokolt. A dolgozatomban 

kitértem a régmúlt juhtenyésztésére, valamint a mai modern kori juhtenyésztés helyzetére, illetve 

az Európa szerte végzett juhtenyésztés helyzetére. A juhtenyésztés mind gazdaságilag, mind 

környezetkímélés szempontjából előnyös állattenyésztési ágazat. Nem szabad azt a tényt figyelmen 

kívül hagyni, hogy a juh azon gazdasági állatunk, melynek több hasznosítási formája van. A juhhús, 

azon belül is kifejezetten a bárányhús kitűnő beltartalmi értékekkel rendelkezik. Úgy gondolom a 

húsfogyasztók figyelme túlzott mértékben a szárnyashúsra, a disznóhúsra és a marhahúsra 

koncentrálódik, ezzel háttérbe szorítva a juhhúst. Magyarországon körülbelül 15-20 dkg/fő a 

juhhús fogyasztás. 

A vizsgálatomban a német húsmerinó és lacaune bárányok hústermelőképességét 

(súlygyarapodását) figyeltem meg különböző időpontokban, ezek a következők voltak: születéskori 

tömeg, választási tömeg és az értékesítéskori tömeg. A két fajtából 50-50 egyedet vizsgáltam meg. 

A takarmányozás mindkét fajtánál azonos volt, illetve ad libitum formában történt. Az 

eredményeim kiértékelésében az SPSS output táblázat volt a segítségemre. A kiértékelés során 

szignifikáns eltéréseket tapasztaltam. A koshatás egyértelműen jelen volt a vizsgálataim során. 

A kísérletem során egyértelművé vált számomra, hogy érdemes lenne több figyelmet fordítani az 

általam választott mindkét juh fajta tartására, tenyésztésére a hústermelés szempontjából, ugyanis 

mindkét fajta remekül hasznosította a takarmányt. Bár hozzátenném, hogy jobb eredményeket 

lehetne elérni más - intenzívebb - takarmányozási módszerrel, melyet javaslatként fel is tüntettem 

a dolgozatomban. Összességében úgy vélem, hogy a kísérletem eredményes, illetve érdekes volt. 



 

 

 


